
راستی آزمایی  مالی 
دوباره از استقلال

باشــگاه اســتقلال بــه ســرعت باید 
صورت هــای مالــی خــود را کــه قــرار 
اســت در اختیــار کمیتــه تعییــن 
وضعیــت قراردهــد، شــفاف کــرده 
و بدهــی  بــه بازیکنــان خارجــی را 
پرداخــت کنــد. درحــال حاضــر 
باشگاه استقلال به سیلوا، آمانوف 
و ساپینتو بدهی دارد وچنانچه این 
بدهی هــا ســرموعد مقــرر پرداخت 
نشــود، بار دیگــر پرونده هــای ارائه 
شــده از سوی باشــگاه استقلال به 
کمیتــه تعیین وضعیت وتو خواهد 
شــد و اســتقلال قــادر بــه حضــور 
درلیــگ قهرمانــان آســیا نیســت. 
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال در 
ماه هــای اخیر بارهــا با قدرت اعلام 
کرده اجازه نخواهد داد استقلال از 
آســیا حذف شــود اما نباید تردیدی 
بــه ذهــن راه داد کــه اگــر اســتقلال 
حتی یک پرونده باز داشــته باشــد، 
با صدور مجوز حرفه ای این باشگاه 
مخالفت خواهد شــد وآنگاه دوباره 
آبی هــا از لیــگ قهرمانان آســیا کنار 
گذاشــته خواهند شــد. خطیر باید 
پرونده هــای جدیــدی کــه بــرای 
اســتقلال ایجــاد شــده را جــدی 
بگیــرد و اجــازه ندهــد موضــوع 
بدهی هــا دوبــاره مانــع از حضــور 
اســتقلال در لیــگ قهرمانــان آســیا 

شــود.

زندی در راه تمرین
در روزهــای آتــی فریــدون زندی به 
تمریــن اســتقلال خواهــد رفــت. 
ایــن بازیکــن که مدتــی در ترکیب 
اســتقلال بــه میــدان رفتــه و جــزو 
بازیکنــان مهــم فوتبــال ایــران 
محسوب می شود درآلمان زندگی 
می کنــد وحتــی مربیگــری را هــم 
درایــن کشــوردنبال کــرده اســت. 
زندی رابطه بسیار خوبی با نکونام 
دارد کــه دلیــل این روابــط نزدیک 
حضور توأمان در تیم ملی فوتبال 
ایران اســت. نکونام ســال ها نیز با 
زنــدی هم تیمــی بــوده و خاطرات 
ریز و درشــت با این بازیکن ســابق 

تیــم ملــی کم نــدارد.

 تلاش برای  اسپانسر 
پشت پیراهن

باشــگاه اســتقلال تــلاش می کنــد 
بــرای پشــت پیراهــن خــود نیــز 
اسپانســر جدیــد پیــدا کنــد. در 
همیــن راســتا مذاکراتی هــم با چند 
شرکت شده است. مشکلات مالی 
باشگاه استقلال به نقطه ای رسیده 
کــه مدیــران ایــن باشــگاه بــه دنبال 
جلــب نظــر شــرکت های بیشــتر 
بــرای دریافــت پــول بابــت تبلیغات 
محصــولات آنهــا هســتند. البتــه 
تاکنــون تــلاش باشــگاه اســتقلال 
هیــچ نتیجــه ای درپــی نداشــته 
اســت. اعضــای هیــأت مدیــره 
باشــگاه اســتقلال اگــر می خواهنــد 
بــه توفیقــی درایــن راه دســت یابند 
بایــد رایزنــی خــود را افزایــش دهند 
تــا شــاید یک شــرکت جدیــد راضی 
بــه دادن تبلیــغ بــه تیــم اســتقلال 
بــرای پشــت پیراهــن شــود. لازم 
بــه ذکــر اســت کــه در جلســه اخیــر 
پیشکسوتان با خطیرو نکونام گفته 
شــد کــه بایــد اعضایــی وارد هیــأت 
مدیره باشــگاه اســتقلال شــوند که 
توانایی جلب اسپانسر و به طورکلی 
منابع مالی مطلوب را داشته باشند 
امــا تاکنــون هیــچ اقدامــی در ایــن 

راســتا انجــام نشــده اســت.

محمدنوازی

اشاره به پنالتی اصفهان

دربــاره اینکــه اســتقلال بعــد از کاهــش قــرارداد از پرســپولیس بــه صــدر 
رفتــه حــرف و حدیث هایــی شــکل گرفتــه امــا نــوازی واکنش تنــدی به این 
ماجــرا دارد: »اگــر پنالتــی اشــتباه علیــه مــا مقابــل ســپاهان نمی گرفتنــد 
شــرایط جــدول چطــور می شــد؟ ســؤال مــن این اســت کــه تیم هــای دیگر 
برعکــس مــا چقــدر از اشــتباهات داوری ســود بردنــد؟ صدرنشــینی کاملاً 

حــق اســتقلال اســت.«

رضا حسن زاده

نگران داوری

رضا حســن زاده، پیشکســوت باشگاه اســتقلال از نحوه قضاوت ها بشدت 
ناراحــت اســت. حســن زاده می گوید: »اتفاق بــدی که از اینگونــه داوری ها 
رخ می دهد انگیزه نداشــتن ســایر مربیان برای کار کردن اســت و می گویند 
چــه ســود وقتی مــا هرچه تــلاش می کنیم پرســپولیس قهرمان می شــود.« 
البته کســر امتیاز ازپرســپولیس تا حدی کار را برای استقلال امیدوارکننده 

کرده اســت.

رافائل سیلوا

ترکش های جدایی

مدیران باشگاه استقلال می خواهند از مدیران سابق شکایت کنند. دلیل 
آنهــا هــم ایــن اســت که اجــازه داده اند یک بدهی ســنگین بابت قــراردادی 
که با ســیلوا نوشــته شــده روی دســت باشــگاه بیاید. اینکه مدیران کنونی 
باشــگاه اســتقلال بتواننــد چنیــن اقدامــی انجــام دهند روشــن نیســت اما 
درگذشــته هــم بارهــا صحبــت از شــکایت علیــه مدیــران ســابق شــد کــه 

هیــچ گاه عملی نشــد.

از کمپ آبی
استقلال 10
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چانه زنی بی نتیجه مدیران باشگاه با بازیکنان

 تسویه حساب نکردید
قراردادمان  را کم نمی کنیم

بــا توجــه بــه رقمــی کــه بــرای باشــگاه 
اســتقلال بــه عنــوان ســقف قــرارداد 
تعییــن شــده)323 میلیاردتومــان( و 
تنهــا 7میلیاردتومــان مجوز بــرای خرید 
بازیکــن جدیــد وجــود دارد، باشــگاه 
اســتقلال بایــد بــه ســرعت بــا دیگــر 
بازیکنان بر سرکاهش قرارداد به توافق 
برسد. علی خطیر نیز اخیراً در اظهارات 
خــود بــه این موضوع اشــاره و اعلام کرد 
کــه بنــا داریم قرارداد برخــی بازیکنان را 
کاهــش دهیــم تا جا بــرای اضافه کردن 

نــام گوســتاوو بلانکــو بازشــود.
ایــن تصمیــم درحالــی در دســتور کار 
مدیــران باشــگاه اســتقلال قــرار گرفتــه 
که بازیکنــان بابت کاهش قرارداد خود 
رضایــت ندارند وهریک تلاش می کنند 
از طریــق مدیــران برنامــه خــود مانــع از 

کاهــش قــرارداد شــوند.
بازیکنــان اســتقلال بــه مدیریــت نیــز 
اعــلام کرده انــد بــا توجه به اینکــه هنوز 
دســتمزد فصــل پیــش را بــه طــور کامل 
دریافــت نکرده انــد و دســت کــم 40 
درصد از قرارداد فصل قبل باقی مانده، 
باشــگاه نبایــد درخصــوص کاهــش 

قــرارداد بــا آنهــا رایزنــی کنــد.
خطیــر، مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال 
خــود نیــز بــه ایــن موضــوع اشــاره کــرد 
و تلویحــاً از نارضایتــی بازیکنــان پــرده 
برداشــت و تردیــدی نیســت اگــر او 
بخواهــد نســبت بــه انجــام ایــن هــدف 
اصــرار بــه خــرج دهــد، میــان خــود و 
بازیکنان شــکاف بسیاری ایجاد خواهد 
کرد. بنابراین مدیریت باشگاه استقلال 
بایــد ســراغ دیگــر راه هــا بــرود تــا بتواند 

قــرارداد بلانکــو را ثبــت کنــد.
یکی از راه هایی که به باشــگاه استقلال 
پیشــنهاد شــده ایــن اســت که قــرارداد 

بلانکــو را بــرای بازی هــای باقــی مانــده 
همیــن 7 میلیــاردی کــه تــا رســیدن بــه 
ســقف بودجــه اعلام شــده، ثبــت کنند 
امــا در قــرارداد فصــل بعــد ایــن بازیکن 
دســتمزد بیشــتری در نظــر بگیرنــد و 
باشــگاه بــه محض پایــان فصــل بتواند 
باقــی دســتمزد را کــه در قــرارداد فصــل 

بعــد گنجانــده شــده پرداخــت کنــد.
برخی باشگاه ها نیز از همین روش برای 
ثبت برخی قراردادها اســتفاده کرده اند 
و بخشــی از قــرارداد فصــل جــاری را در 
قــرارداد فصــل بعــد لحــاظ کرده انــد تــا 
بــا جلوگیــری فدراســیون فوتبــال دراین 

خصــوص مواجه نشــوند.
اگرباشــگاه اســتقلال هم موانع قانونی 
نداشــته باشــد می تواند بــرای این مورد 
بــه خصــوص از همیــن حربــه اســتفاده 
کنــد تــا شــاید قــرارداد گوســتاوو بلانکو 
نیــز بــه ثبت برســد اما مســأله ای که در 
مواجهــه با این بازیکــن آرژانتینی وجود 

دارد ایــن اســت کــه مدیربرنامــه اش 
چنیــن ترفنــدی را بــرای ورود به لیســت 
اســتقلال بپذیــرد چــون اگــر مســأله 
حقوقــی میــان دو طــرف به وجــود بیاید 
ممکن اســت مشــکلاتی بــرای بلانکو و 

مدیربرنامــه اش ایجــاد شــود.
به هرحال اگر تحت هرشرایطی باشگاه 
اســتقلال قادر به ثبت قرارداد بلانکو با 
این روش)یعنی قرارداد دو ســاله با این 
تفــاوت کــه دســتمزد فصل بعــد کمبود 
دســتمزد ایــن فصــل را جبــران کنــد( 
نباشــد بایــد ســراغ همــان راه نخســت 
برود چون رایزنی های باشــگاه استقلال 
برای افزایش ســقف بودجه هیچ ثمری 
نداشــته و مدیران باشــگاه نتوانسته اند 
تاکنون مجوزی برای هزینه کرد بیشــتر 
از فدراســیون فوتبــال و کمیتــه تعییــن 

وضعیــت بگیرند.
بــه هرحال باشــگاه اســتقلال در روزهای 
اخیــر هرچه تــلاش کرد تا قــرارداد برخی 

بازیکنــان را کاهــش دهــد، موفــق نشــد. 
حتــی بازیکنــان قدیمــی نیــز راضــی بــه 
چنیــن اقدامــی نیســتند چــون یــک بــار 
بــا باشــگاه راه آمدنــد و قراردادهــای خود 
را کــم کردنــد. حتــی قــرارداد بازیکنــی 
همچــون ســعید مهــری 150 میلیــون 
تومان به ثبت رسیده و مشخص نیست 
باشــگاه اســتقلال چــه طــور می خواهــد 
ایــن بازیکــن را راضی کند. اینکه باشــگاه 
اســتقلال بخواهــد از راه هــای دیگری که 
گفته شــد برخی باشگاه ها به آن متوسل 
شدند)پرداخت دستمزد خارج از قرارداد 
به صورت پشــت لیســت( اســتفاده کند 
نیــز مشــخص نیســت امــا بعیــد اســت 
کــه علــی خطیــر با توجــه به قــول و قراری 
کــه بــا مســئولان فدراســیون فوتبــال 
گذاشــته و تاکنــون نیــز ســرقولش بوده و 
اجــازه نداده باشــگاه ازســقف عبــور کند، 
بخواهــد بــا چنین روشــی از غــول مرحله 
آخــر قراردادهــای باقــی مانده عبــور کند.

رضا حمیدی
روزنامه نگار

برخی باشگاه ها نیز 
از همین روش برای 
ثبت برخی قراردادها 
استفاده کرده اند 
و بخشی از قرارداد 
فصل جاری را در 
قرارداد فصل بعد 
لحاظ کرده اند تا با 
جلوگیری فدراسیون 
فوتبال دراین 
خصوص مواجه 
نشوند
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بازی خانگی استقلال در مشهد برگزار می شود؟

آبی ها منتظر جواب !
علی خطیر، مدیرعامل باشگاه استقلال درباره 
اینکــه زیــر مجموعــه اش درطــول یــک فصــل 
چــه اندازه هزینــه دارد، صحبت هایــی به زبان 
آورده کــه جالــب توجــه اســت. خطیرمی گوید: 
»هزینــه باشــگاه اســتقلال 500 تــا ۶00 میلیارد 
در ســال اســت و مــن تنهــا تبلیــغ روی پیراهــن 
را دارم و باقــی راه هــا از جملــه حــق پخــش و... 
بسته است. بنگاه های اقتصادی نگرانی هایی 
برای حضور در اســتقلال و پرســپولیس دارند. 
بنگاه هایی که بتوانند 300-400 میلیارد داشته 
باشــند و بخواهنــد بــه باشــگاه ها کمــک کنند، 
عمــلاً وجــود ندارنــد. ایــن شــرایط بــرای فولاد، 
ســپاهان، ذوب آهــن، گل گهــر و... نیســت. 
اســتقلال و پرســپولیس کامــلاً دولتی هســتند 
ولــی بایــد تنهــا از منابــع خصوصــی درآمدزایی 
کننــد و ایــن درحالــی اســت که منابــع درآمدی 

بســته اســت. من آمده ام این مســیر را عوض 
» کنم.

مدیرعامل استقلال درباره صحبت هایی که با 
برخی نماینده ها کرده نیز توضیحاتی می  دهد: 
»بــا خیلــی از نماینــدگان مجلــس کــه صحبــت 
می کنــم، متوجــه می شــوم بــه طــور کامــل 
مشــکلات را نمی داننــد و وقتــی حرف می زنیم، 
مشــکلات را متوجــه می شــوند. درویش از 
پیشــنهاد مــن بــرای باز شــدن گره هــای قانونی 
درآمدزایــی دو باشــگاه حمایــت کرد.مــن 
علاقه منــد هســتم کــه تبلیغــات محیطــی را به 
باشــگاه بدهند.« ایــن هــم حرف هــای پایانــی 
خطیــر: »اگر 4 امتیاز را به ســپاهان برگردانند، 
ما هم راحت می شویم و بدون مشکل قرارداد 
می بندیم. مــا به خاطر ســقف قرارداد، قرارداد 

بلانکــو را ثبــت نکرده ایــم.«

خطیر: راهی برای درآمدزایی نمانده

4 امتیازسپاهان را برگردانید !
علــی خطیــر مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال در 
پــی اعــلام خبــر کــوچ ســرخابی ها از ورزشــگاه 
آزادی بــه خاطــر ترمیــم چمــن ایــن ورزشــگاه، از 
احتمــال برگــزاری دیدارهــای خانگی آبی پوشــان 
در ورزشــگاه امام رضا)ع( مشهد داد. مدیرعامل 
اســتقلال گفــت کــه دراین بــاره رایزنی هایــی نیــز 
صــورت داده اســت. حــالا درخواســت اســتقلال 
برای میزبانی از حریفان خود در مشهد مقدس، 
علیرضا تاج فیروز مدیر کل اداره ورزش و جوانان 
اســتان خراسان رضوی دراین باره واکنش نشان 
داده اســت. او درباره احتمال میزبانی اســتقلال 
از حریفــان خــود در مشــهد بیــان کــرد: »باشــگاه 
اســتقلال در تاریــخ 15 مهرمــاه نامــه ای بــرای مــا 
ارســال و خواســتار برگــزاری دیدارهــای خــود در 
ورزشــگاه امــام رضــا)ع( مشــهد شــد. تاکنــون به 
دلیــل مشــغله کاری نتوانســته ایم درایــن مــورد 

جلســه ای را برگــزار کنیــم.« مدیــرکل ورزش 
و جوانــان اســتان خراســان رضــوی همچنیــن 
گفــت: »ورزشــگاه امــام رضــا)ع( بــرای اداره کل 
ورزش و جوانان اســتان نیســت و مسئولیت این 
ورزشــگاه را تربیــت بدنــی آســتان قــدس رضــوی 
برعهــده دارد و ایــن عزیــزان بایــد مذاکــرات را بــا 
اســتقلالی ها داشته باشــند. البته به دلیل اینکه 
ایــن ورزشــگاه درمرکــز شــهر قــراردارد و رفــت و 
آمدهــای زیــادی در اطــراف آن انجــام می شــود 
بایــد ســایر مســئولان ذیربــط نیــز موافقــت خود 
را در ایــن مــورد اعــلام کنند.« البته اســتقلال اگر 
نتواند رضایت مسئولان اداره کل ورزش خراسان 
را بگیــرد درصــدد اســت تــا بازی هــای خــود را در 
خوزســتان برگــزار کنــد و ایــن شــایعه وجــود دارد 
اســتان دومــی که اســتقلال بــه آن بــرای برگزاری 

بــازی فکــر می کنــد، خوزســتان اســت.
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